
  

 
 

   

 

Coördinator Vrijwillige inzet zijn is geen ‘leuke functie’, we hebben een vak! 

 

Organisaties zetten ons vaak weg als mensen met een leuke functie. Natuurlijk hebben 

we die ook, maar het is geen kunstje wat we doen! We zijn kundig binnen ons vakgebied. 

We hebben een HBO vakgerichte opleidingen, bieden kennis op het gebied van omgaan 

met vrijwilligers, zijn een vraagbaak met betrekking tot wet -en regelgeving, we hebben 

mensenkennis en organisatiekennis, we matchen de juiste persoon aan de juiste job, 

geven advies op management niveau, schrijven richtlijnen en beleid, geven coaching aan 

de werkvloer, en noem maar op. We zetten onze kennis en kunde in, en we zijn een 

specialist. Kortom: Wij hebben een vak, en ik ben er trots op! 

 

Nu weet ik ook dat onze beroep in de praktijk soms erg uit elkaar kan lopen. Waar de 

een ons vak uitoefent op locatie niveau en het naast een ander vakgebied ligt, oefent de 

ander deze uit op fulltime basis uit op een organisatie overstijgend niveau. Dit komt ook 

tot uiting in ons beroepsprofiel. Maar dat neemt niet weg dat we allen in basis hetzelfde 

beroep uitoefenen. We zijn allen Vrijwilligerscoördinator, Coördinator Vrijwillige inzet, of 

Adviseur Vrijwillige inzet. 

 

Maar ‘Whats in the name’ - daar gaat het nu niet om. Waar het wel om gaat is dat we 

draad weer willen oppakken waar die is blijven liggen. Namelijk de draad van:  

 Herijken beroepsprofiel; 

 Erkenning van ons beroep. 

 

Beiden horen onlosmakelijk bij elkaar. Je kan geen erkenning krijgen zonder een actueel 

en breed beroepsprofiel. Als bestuur hebben we jaren geleden dit onderwerp al met de 

leden besproken en gezegd dat we dit krachtig willen oppakken. Er zijn ook mooie 

stappen gezet, maar helaas is het daarna door omstandigheden stil komen te liggen. 

 

Nu, anno 2024, hebben we een nieuwe stuurgroep gevormd en gaan we voortvarend aan 

de slag. Deze stuurgroep bestaat uit:  

 Bestuurslid van AGORA 

 Deskundigheid vanuit Nomade Training en advies 

 Deskundigheid van de diverse HBO opleidingen binnen ons vakgebied 

 

We gaan onderzoeken wat nodig is voor de herschrijving en actueel maken van ons 

beroepsprofiel. Daarnaast willen we onderzoeken of erkenning van ons beroep op 

landelijk niveau mogelijk is. Over dit laatste moet je niet lichtzinnig denken, want daar 

komt veel bij kijken en betekent nogal wat voor onszelf als coördinatoren.  

 

Een landelijke erkenning betekent dat ons beroep wordt opgenomen in de lijst met de 

zogeheten gereglementeerde beroepen. Dit betekent dat vanaf dat moment ons vak 

beschermt is, en niet iedereen zomaar de titel mag voeren. Dat mag dan alleen nog maar 

wanneer die persoon aan bepaalde voorwaarden voldoet. Denk aan registratie in een 

register en in het bezit moet zijn van een diploma. Zo mag een arts zich alleen zo 

noemen met toestemming van CIBG (BIG-register).  

 

Een beschermt beroep is er niet alleen ter bescherming van de professional, maar ook 

van de klant of cliënt. De schade die sommige professionals aan kunnen richten, wanneer 

ze bijvoorbeeld niet vakbekwaam zijn, is immens. Je kunt je wel voorstellen dat niet 

iedereen zich chirurg mag noemen. Datzelfde geldt voor andere beroepen. Een andere 

reden is dat klanten of cliënten van dergelijke professionals bepaalde verwachtingen 

hebben. Om aan de verwachtingen te kunnen voldoen, moet de professional over 

vakkennis beschikken(*).  
(*) bron: https://nl.indeed.com/carrieregids/ontwikkeling/beschermde-beroepen 

 

 



  

 
 

   

 

Het is geen kleine stap. Het vraagt het nodige aan voorbereiding, maar ook aan 

onderhoud. Want je moet de erkenning behouden door scholing, accreditatiepunten, enz. 

Misschien grijpen we hiermee te hoog, maar dat gaan we vanzelf ontdekken. De 

stuurgroep gaat zich hierover buigen en de toekomst zal het leren. Alle inspanningen 

moeten wel meerwaarde opleveren. 

 

Wat het antwoord ook wordt, erkenning van ons beroep is meer dan alleen een naam op 

het lijstje met beschermde beroepen. Erkenning krijgen voor ons beroep is vooral 

uitdragen we een beroep hebben! Door met het beroepsprofiel onder de arm naar die 

partijen gaan die er toe doen, en daar (h)erkenning vragen. Zo is het profiel de 

grondlegger voor o.a.   

• Gesprekken met de werkgever door een individu 

• Landelijke opleidingen 

• Landelijke projecten 

• Subsidieaanvragen 

 

Daarom is het is van belang is we dit herijken en herschrijven van ons beroepsprofiel – 

welke jaren geleden al vorm heeft gekregen – weer gaan oppakken, maar nu ook gaan 

afronden!  

 

We willen het jaar 2024 gebruiken om onderzoek te doen, zodat we antwoord krijgen op 

vele vragen, zoals:   

 Wie willen we betrekken bij dit onderzoek; 

 Moet het beroepsprofiel herschreven worden, en zo ja: door wie moet dit 

gebeuren; 

 Wat zijn de kosten; 

 Wat is het proces om zover te komen; 

 Willen we op de lijst met gereglementeerde beroepen staan; 

 Als dat lukt: 

o Wat zijn de gevolgen voor de mensen die het vak uitoefenen, maar ook 

voor de beroepsvereniging (zowel positief als negatief); 

o Wat betekent dit voor de mensen die wel ons vak uitoefenen, maar nog 

geen vakgerichte opleiding gevolgd hebben; 

o Is het afhankelijk van wel/geen loondienst; 

o Is het afhankelijk van minimale arbeidsuren; 

o Hoe blijf je bevoegd zodat je het beroep mag uitoefenen (denk aan 

accreditatiepunten behalen); 

 Enzovoort. 

 

Met als doel om tot een tweeledig besluit te komen:  

1. laten we het beroepsprofiel herschrijven 

2. willen/kunnen stappen zetten om ons vak op de lijst met gereglementeerde beroepen 

te krijgen.  

 

De stuurgroep komt begin 2024 voor de 1e keer bij elkaar. 


